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PROTOKOLL 4. STYREMØTE 2023-2024 
Sted Landbrukets Hus, Oslo 

Dato og tid Lørdag 2. desember kl. 10.05 – søndag 3. desember kl. 14.45 

Møteleder Henrik Nordtun Gjertsen 

Referent Andrine Snopestad 

Saksrekkefølge 1-2, 4-7, 23-25, 9, 8, 27-28, 26, 30, 29, 3 

 

Til stede fra styret Forfall 

Henrik Nordtun Gjertsen, Leder 
Sigrid Heringstad, Org. nest. 

Ole Jørgen Rød, Tevlingsleder 
Ruben Solbakk, Lagsutviklingsleder 

Ane Bekkestad, Arrangementsleder 

Marthe Øijord, Kulturleder (kun sak 25) 
Sanna Røhr, Norges Bygdekvinnelag 
Hans-Egil Børstad, 1. vara 

Vilde Bilstad, Ordfører 
Calle Berthelsen, Norges Bondelag vara (fra sak 28) 

Karine Berge, BP 
Erlend Fiskum, Norges Bondelag 

Petter Bøe Hørtvedt, Varaordfører 

 

Andre til stede 

Andrine Snopestad, generalsekretær (ikke sak 28) 

Faste saker 

Sak 1  Godkjenning av innkalling og saksliste Henrik 

Elementer fra 

debatten 

Legge til eventueltsak om Vårsprell. 

Forslag til vedtak Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste. 

Vedtak Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste med innkomne saker. 

 

Sak 2  Godkjenning av styreprotokoll Henrik 

Forslag til vedtak Sentralstyret godkjenner 

• Protokoll 2. styremøte 2023-2024 

• Protokoll ekstraordinært styremøte 29.08.23 

• Protokoll 3. styremøte 2023-2024 

• Protokoll 1. arbeidsutvalgsmøte 2023-2024 

Vedtak Sentralstyret godkjenner 

• Protokoll 2. styremøte 2023-2024 

• Protokoll ekstraordinært styremøte 29.08.23 

• Protokoll 3. styremøte 2023-2024 

• Protokoll 1. arbeidsutvalgsmøte 2023-2024 
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Sak 3 Orienteringssaker 

A Referat fra nemnder og utvalg – se «siden sist» 
a) Organisasjonsutvalget Sigrid 
b) Bygdepolitisk nemnd Karine 
c) Kulturnemnda Marthe 
d) Tevlingsnemnda Ole Jørgen 

e) Lagsutviklingsnemnda Ruben 

f) Arrangementsnemnda Ane 
 

B Samarbeidsorganisasjoner – muntlig orientering 
a) Bygdekvinnelaget Sanna 

b) Bondelaget Calle 
 

C Arrangement – gjennomgang og status ved arrangementsleder 
a) LS 2023 Akershus 

b) HA 2023 Vestfold og Telemark 

c) LS 2024 Østfold 
d) HA 2024 Nord-Trøndelag 
e) LS 2025 Oppland 

 

D Prosjekter i NBU 
a) Malawi Marthe 
b) RYE Ole Jørgen 
c) Bygda er for alle 

d) Bygdeløftet 

Andrine 

Henrik 
 

E Fylkesrunden 
Ved behov 

F Administrasjonen ved generalsekretær 

G Vaktlederkollegiet ved ordfører 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Sak 4  Terminliste  

Elementer fra 
debatten 

• Holde 7. styremøte hos Hans-Egil i Vardal. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar terminlista til orientering. 

Vedtak 
 

Sentralstyret tar terminlista til orientering, og generalsekretær legger fram 
forslag til terminliste for arbeidsåret 2024-2025 på neste styremøte. 

 

Sak 5  Økonomi Andrine 

Elementer fra 
debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 
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Sak 6  Medlemstall Andrine 

Elementer fra 
debatten 

• Har styret tenkt noe på hvordan vi skal belønne fylkeslag som har 
oppnådd måltallet? 

• Varierende hvor mye høyere fylkeslagene setter måltall 

sammenlignet med fjorårets medlemstall. 

• Se på hvor mange prosent høyere fylkeslaga setter måltallene. 

• Vi har noen større fylkeslag enn bygdekvinnelaget, men allikevel er 

vi ca. 3000 færre medlemmer totalt. Nå er ikke vi over hele landet. 

• Hva gjør vi med strategien for å opprettholde fylkeslaget i 
Hordaland? 

• Hva skjer med lokallagene hvis fylkeslaget legges ned? Vil det gjøre 

at lokallagene får fokusere på seg selv og bli sterke og gode lag? 

• Det krever mye av de tillitsvalgte å opprettholde både lokallaget og 
fylkeslaget, når det er de samme personene som sitter i begge 

styrene. 

• Kan man sette en betingelse om at de skal avholde årsmøte neste år 

igjen, ikke nå, sånn at lokallagene kan få styrket seg. 

• Vanskelig å fylle et fylkeslag når det er få lokallag å hente tillitsvalgte 

fra. 

• Fylkeslag er en naturlig måte å gjennomføre tiltak og bygge opp 

lokallag i fylket på. 

• Å legge ned et fylkeslag kan vise at vi har gitt det opp. 

• Se på å finne personer som er gira, og kan dra fylkeslaget i gang. 

• Hordaland ønsker hjelp til skolebesøk. Dette er prøvd å få til, men 
ikke gjennomført enda. 

• Ønskelig å ta opp saken med strategi om Hordaland og Møre og 

Romsdal på neste styremøte for å gjennomgå strategien og vurdere 

videre tiltak. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering, og ber generalsekretær komme med 

oppdatering om strategi om Hordaland og Møre og Romsdal til 6. styremøte. 

 

Sak 7 Politikk og mediestrategi Henrik 

 • Toll og forhandlinger om statsbudsjettet 

• Sak om boligmarkedet på bygda 

• Ta opp velferdsordninger i jordbruket inn mot 
jordbruksforhandlingene 

• Klimaarbeid i jordbruket 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Sak 8 Handlingsplan AU 

Elementer fra 

debatten 
• Viktig at nemndsleder sender referat fra nemndsmøtene til 

arbeidsutvalget. 
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Forslag til vedtak Styret tar saken til etterretning. Generalsekretær utarbeider strategisk 

aktivitetsliste til lokallagene. Arbeidsutvalget godkjenner listen før 

utsendelse. 

Vedtak Styret tar saken til etterretning. Generalsekretær utarbeider strategisk 
aktivitetsliste til lokallagene. Arbeidsutvalget godkjenner listen før 
utsendelse. 

Sak 9 Eventuelt  

 • 1. representantskapsmøte 
o Fylkesledersamling 
o Program utover møtetid 

• Vårkurs 

• Sentrale arrangement 

• Vårsprell 

 

Løpende saker 

Sak 23 Budsjett 2024 Andrine 

Elementer fra 
debatten 

• Legge inn penger til mer kursing av vaktledere. 

• Sette av penger til samarbeid med reindriftsnæringa. 

• Justere opp medlemskontingenten  

Forslag til vedtak Sentralstyret vedtar budsjettet for 2024 med et underskudd på 75 401 
kroner. 

Vedtak Sentralstyret vedtar budsjettet for 2024 med et underskudd på 76 926 

kroner. 

 

Sak 24 Fylkesevaluering Sigrid 

Forslag til vedtak • Det som utpeker seg, er hvor dårlig kontroll styrene har på 

økonomien. Er det et kulturproblem eller et opplæringsproblem? 

• Fungerer den opplæringa vi har på Vårkurs i dag? 

• Kan vi ta opp økonomi på Vårkurs på en annen måte? 

• Kommer fram at det ønske om festveileder. 

• Bidrag på Høstkurs, ser ut til å være et ønske. Men hva er det de 

faktisk ønsker hjelp med? Det må komme fram i forkant for at styret 

faktisk skal kunne vite hva det er ønskelig at det bidras med. 

• Utøvende bygdepolitikk, virker jo vanskelig. Veldig få som 

utarbeider uttaler.  

• Uttalemalen kan gjøre det lettere for fylkeslagene å skrive uttaler. 

En mal kan gjøre det litt stakkato, men det er et godt hjelpemiddel 

for å gjøre det enklere å skrive.  

• Oppfølgning av lokallag ligger på 3/5. Det er bekymringsverdig.  

• Hvordan gjennomføres styremøtene? Mye hybridmøter. Kan det 

være en idé å oppfordre til heldigitale møter innimellom for å få til at 

flere kan møte. 

• Hvordan er tilstedeværelsen ved digital deltakelse? Viktig å være til 

stede i møtet, også når man møter digitalt. Litt ulik praksis, men 
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mange er flinke til å delta sittende foran skjermen uten å være «på 

farta». 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Sak 25 Tur for de over 23 Marthe 

Elementer fra 

debatten 
• I mars 2024 er det egentlig kun én helg som er aktuell; palmehelg. 

• Helsinki kan være aktuelt med tanke på landbruksteknisk interesse. 

Mye redskap er finsk her til lands. 

• Med tanke på Helsinki, kan det være veldig dyrt med tanke på 

valutakursen. 

• Mange steder i Polen kan være aktuelt, og mange steder med mye 

kultur der. 

• Steder i Øst-Europa er billigere. 

Forslag til vedtak Sentralstyret vedtar at tur for de over 23 går til xx sted, og at turen 

arrangeres xx. mars 2024. 

Vedtak Sentralstyret vedtar at tur for de over 23 går til Krakow i Polen, og at turen 

arrangeres 7.-10. mars 2024. 

 

Sak 26 Kanalstrategi Andrine 

Elementer fra 

debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret vedtar kanalstrategi for 2024. 

Vedtak Sentralstyret vedtar kanalstrategi for 2024. 

 

Sak 27 Arbeidsgruppe for kommunikasjonen Sigrid 

Elementer fra 
debatten 

• Ønskelig med personer med litt kompetanse på kommunikasjon. 

• Viktig å få med perspektivet om hvordan det er å komme inn som 

ny. 

• Kan være hensiktsmessig å få med tillitsvalgte utenfor sentrale 

østland. 

• Gruppa settes for å hente inn informasjon, ikke hvor personene 

nødvendigvis tar med seg informasjon inn. 

• Ta med folk fra fylkeslag som føler de har god kommunikasjon i 

tillegg til folk fra fylkeslag som ikke opplever det på samme måte. 

Forslag til vedtak Sentralstyret vedtar å sette ned en arbeidsgruppe for kommunikasjon i 

strategiperioden 2023-2027. Medlemmene i arbeidsgruppa kan byttes ut 

mellom arbeidsår. 

 

Sentralstyret vedtar mandat for internkommunikasjon. 

Vedtak Sentralstyret vedtar å sette ned en arbeidsgruppe for kommunikasjon i 

strategiperioden 2023-2027. Medlemmene i arbeidsgruppa kan byttes ut 

mellom arbeidsår. 
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Sentralstyret vedtar mandat for internkommunikasjon. 

 

Sak 28 Ansettelsesprosess - generalsekretær Henrik 

Elementer fra 
debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til etterretning og tar den opp igjen på neste 
styremøte.  

Styreleder tar med seg innspillene fra diskusjonen til videre arbeid. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til etterretning og tar den opp igjen på neste 
styremøte.  
Styreleder tar med seg innspillene fra diskusjonen til videre arbeid. 

 

Sak 29 Rapport Landsstevne 2023 Ane 

Elementer fra 
debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken opp igjen på neste styremøte. 

Vedtak Sentralstyret tar saken opp igjen på neste styremøte. 

 

Sak 30 Rapport Høstarrangement 2023 Ane 

Elementer fra 

debatten 
• Arrangementet har kortere tid til å promotere seg sammenlignet 

med Landsstevne slik praksisen er i dag. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken opp igjen på neste styremøte. 

Vedtak Sentralstyret tar saken opp igjen på neste styremøte. 

 


